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Isarescu, despre impozitul progresiv: Nu cred ca e de actualitate într-un an

electoral

Tema impozitului progresiv nu este de actualitate într-un an electoral,  pentru ca orice discutie se duce în

plan ideologic, a declarat, joi,  guvernatorul Bancii Nationale a României, Mugur Isarescu, întrebat daca 

România este pregatita pentru cota unica de TVA si impozit progresiv în  conditiile în care au existat

recomandari din partea Fondului Monetar  International si a Bancii Mondiale.

"Nu cred ca e de actualitate într-un an electoral (cota unica de TVA si  impozit progresiv - n.r.). Orice discutie pe

tema asta se duce în plan  ideologic si nu mai iese nimic. Se tulbura si anul electoral. Deci  probabila ca la anul o

discutie pe tema asta. Dar Fondul nu impune si  nici nu cere. Vine si propune si spune "domnilor, asta e varianta

care  ar putea sa functioneze". Guvernul României, Parlamentul României  propune, accepta, legifereaza si asa mai

departe. Nici nu avem acord  stand-by sau acord de finantare cu Fondul ca sa fie ceva conditional. Şi  Fondul nu o

sa vina în România, am mai spus asta în fata dumneavoastra,  o repet, decât într-o situatie în care o sa avem,

Doamne fereste, o  prabusire de rezerve si un dezechilibru extern greu de finantat. Ori,  gânditi-va si

dumneavoastra, când aud de falimentul României cu un ochi  rând si cu altul plâng. Anul trecut au crescut

rezervele cu 14 miliarde  de euro. 14 miliarde de euro! Pai când ma gândesc la istorie, au fost  ani în care a trait cu

2 - 3 miliarde de euro rezerve. 14 miliarde de  euro au crescut rezervele. Deci au fost intrari, exista o încredere, dar

la costuri mai ridicate", a declarat Mugur Isarescu, la conferinta de  prezentare a Raportului asupra inflatiei.

Expertii Fondului Monetar International au recomandat, recent,  autoritatilor de la Bucuresti o eventuala

impozitare progresiva a  veniturilor personale, cresterea veniturilor din TVA, inclusiv prin  taxarea mai multor

produse cu cota standard de 19%, si introducerea unei  taxe pe carbon în transporturi si constructii.

O misiune a Fondului Monetar International, condusa de Jan Kees Martijn,  s-a aflat la Bucuresti, la sfârsitul lunii

trecute, pentru a analiza  ultimele evolutii economice si financiare si pentru o revizuire a  prognozelor

macroeconomice.

În concluziile publicate la începutul acestei luni, la finalul vizitei,  expertii prognozeaza deficite fiscale de peste

6% din PIB în urmatorii  ani, având în vedere costurile noii legi a pensiilor, si subliniaza ca,  în aceste conditii,

sunt necesare noi masuri care sa reduca deficitele  la niveluri sustenabile.
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